
ميلياردرها و پولدارها از ج��ان فوتبال ايران چه 
مي خواهند؟ سال هاست که اين سؤال پيش روي 
هواداراني است که هر روز اخبار عجيب و غريبي 
از پرونده هاي اين افراد مي ش��نوند و اين س��ؤال 
برايش��ان پي��ش مي آيد که چ��را به رغ��م تمام 
حاشيه ها و حرف و حديث هايي که پشت سر اين 
مالکان متمول اس��ت، هرچند وقت يک بار يکي 
از اين ميلياردرها به فکر باش��گاهداري مي افتد 
و بدون اينکه س��ابقه اي مورد بررسي قرار گيرد 
و اس��تعلام هاي لازم گرفته ش��ود، فعاليتش در 
فوتبال را آغاز مي کند، آن هم با بريز و بپاش هايي 
که خيلي ها از خودشان مي پرسند، توجيه چنين 
بذل و بخشش هايي که مالکان متمول باشگاه ها 
در فوتبال مي کنند، چيست و چه دليلي دارد که 
در فوتبالي که درآمدزايي آن صفر است و تراز مالي 
باشگاه ها در درآمد و هزينه منفي است، برخي از 

ميلياردرها سوداي باش��گاهداري در سر داشته 
باشند و به چنين فضايی ورود کنند. 

مالک متمول يکي از باشگاه هاي ليگ برتري که 
مالکيت يکي از باشگاه هاي خبرساز امسال از سوي 
يکي از وزارتخانه ها به وي واگذار ش��ده، تازه ترين 
مثال از حضور ميلياردرهاي فوتبال است، مالکي 
که از زمان حضورش، روز به روز حاشيه هاي اين تيم 
بيشتر شده و با گذشت شش هفته از ليگ، نيمکت 
اين تيم به محله بروبيا تبديل شده بود. مربياني که 
با هزار اميد و آرزو پا به اين باشگاه مي گذارند، تنها 
بعد از چند هفته با عملي نشدن وعده ها از اين تيم 
جدا مي شوند و در راهروهاي فدراسيون فوتبال با 
پرونده اي زير بغل از اين ات��اق به آن اتاق به دنبال 

دريافت مطالباتشان از اين باشگاه هستند. 
البته نمي توان از حضور مؤثر برخي ميلياردرها در 
فوتبال نيز گذش��ت، اما با قاطعيت مي توان گفت 

قريب به اتفاق متمولاني که پ��ا به عرصه فوتبال 
گذاش��ته اند، جز حاش��يه، آورده اي براي فوتبال 
نداش��ته اند، هرچند در طرف مقابل، فوتبال براي 
اين مالکان آورده هاي عظيمي داش��ته و توانسته 
براي آنها حاش��يه امنيتي به وجود بي��اورد که به 
گس��ترش دادن فعاليت هاي اقتصادي و استفاده 
از رانت در حوزه هاي مختلف منجر شده است. با 
وجود کارنامه مردودي ميلياردرها در فوتبال، اما 
همچنان آنها در فوتبال حضور دارند و حتي برخي 
متوليان ورزش بدون اينکه ضمانت هاي لازم را از 
اينگونه سرمايه داران بگيرند به راحتي به آنها اجازه 
فعاليت مي دهند، مديراني که نام آنها در پرونده هاي 
متعدد اقتصادي نيز ديده مي شود و بدون اينکه کند 
و کاوي درباره صلاحيت شان صورت گيرد، مجوز 

حضور در فوتبال را مي گيرند. 
حساسيت  نداش��تن روي حضور ميلياردرها در 

فوتبال را مي توان در ناکارآمدي و ناتواني مديريت 
مديران فوتبال در درآمدزايي از طريق ورزش��ي 
پولساز مانند فوتبال هم جست وجو کرد، مسئله اي 
که سبب مي شود تا آنها به هر قيمتي حاضر شوند 
يک باش��گاه را به افرادي واگ��ذار کنند که حتي 
حداقل صلاحيت هاي لازم را براي سرمايه گذاري 
در فوتبال ندارند. اين در شرايطي است که اغلب 
سرمايه گذاران متمولي که وارد فوتبال مي شوند، 
همواره اهداف غيرفوتبالي و منفعت طلبانه شان 
را در زير پوشش کمک خيرخواهانه به فوتبال و 
ايجاد نشاط براي جوانان پنهان مي کنند. چنين 
مسئله اي سبب مي شود تا فوتبال از آسيب هاي 
حضور چنين مديراني در امان نباش��د و بلندبالا 
ش��دن ليس��ت بدهکاران در کنار ورشکستگي 
باشگاه ها که خروجي واگذاري هاي بدون حساب 
و کتاب يک تيم به مالکان متمول است، از جمله 

اين آسيب هاست. 
در چني��ن ش��رايطي بايد ب��ا قانونمند ش��دن 
باش��گاهداري در کش��ور جلوي ورود افرادي که 
به رغم داش��تن پرونده هاي مختلف در فوتبال به 
دنبال اهداف ديگري هس��تند، گرفته ش��ود. در 
همين راستا فدراسيون فوتبال و همچنين وزارت 
ورزش با توجه ب��ه پرونده هايي ک��ه براي برخي 
ميلياردرهاي فوتبالي در محاکم قضايي باز شده 
است، پس از اين بايد نسبت به حضور ميلياردرهاي 
مشکل دار در باشگاهداري حساسيت هاي لازم را 
داشته باش��ند و با در نظر گرفتن صلاحيت هاي 
لازم، اجازه ورود به فوتبال را به س��رمايه گذاراني 
که حس��اب بانکي پر پولي دارند، ندهند و پس از 
مشخص کردن اهليت شان درباره حضور اين افراد 
در فوتبال تصميم گيري کنند. اين مسئله سبب 
مي شود تا ميلياردرها مانند امروز اينچنين فضاي 
فوتبال را به صحنه حاشيه سازي تبديل نکنند و از 
قبل آن براي خودشان کيس��ه ندوزند، آن هم به 

بهاي ورشکستگي فوتبال!

پيادهرويمسيدرالکلاسيکو
مهاجم آرژانتيني با اينکه در ال کلاسيکو 
تلاش چنداني نکرد، اما در نهايت ضربه 
پنالتي را به گل تبديل کرد و زمينه ساز 
برد شيرين بارسلونا شد. ديدار حيثيتي 
رئال – بارس��لونا در حال��ي 3 بر صفر به 
نفع کاتالان ها تمام شد که برخلاف باور 
همگان ليونل مسي در اين بازي بيش از حد معمول راه رفته است. 
بخش اينفوگرافي سايت ال پريوديکو گزارشي درباره بازي مسي 
در ال کلاسيکو منتشر کرد که برخي از آمار تعجب برانگيز و جالب 
توجه ب��ود. در جريان اين بازي مهاجم بارس��ا در 83/10 درصد 
دقايق بازي راه رفته، 10/80درصد را سريع حرکت کرده، 4/95 
درصد دويده و تنها 1/15 درصد دقايق را با سرعت دويده است. 

سرعت او در اين بازي 33/59 کيلومتر بر ساعت بود. 

هدفصهيونيستهاتعليقکشتيماست
احتمال تعليق کش��تي ايران اهالي اين 
رشته را نگران کرده است. پس از شکست 
عليرضا کريمي ب��راي روبه رو نش��دن با 
 IOC  ،کشتي گيري از رژيم اشغالگر قدس
تحت تأثير صهيونيست ها سعي در تعليق 
ورزش اول کشورمان دارد. ابراهيم جوادي، 
عضو شوراي فني کش��تي آزاد ابراز اميدواري کرد که با پيدا کردن 
راه حل مناسب، مخالفان ايران به اهدافشان نرسند: »اسرائيلي ها 
شيطنت مي کنند و به دنبال اين هستند با جذب ورزشکاران ديگر 
کشورها براي ورزش ايران مش��کلات جدي تري ايجاد کنند. اين 
موضوع به زودي نه تنها کشتي بلکه براي کل ورزش ايران مشکلاتي 
به وجود مي آورد. با اين شرايط انتظار مي رود مسئولان عالي رتبه 

بنشينند و راه حلي منطقي براي اين چالش بزرگ پيدا کنند.«

منتظر بارساي متفاوت در سال ميلادي جديد باشيد
والوردهمعماربارسلوناينويناست

با وجود ارنستو والورده روي نيمکت، بارسا سال 2017 را با شکست 
سنگين رقيب ديرينه و در بهترين ش�رايط ممکن به اتمام رساند. 
از زمان پذيرش دو شکست متوالي در سوپرکاپ برابر رئال مادريد، تيم 
والورده در ادامه سال 2017 هرگز شکستي را پذيرا نشد. به نظر مي رسيد 
اين فصل به طور کامل در سلطه رئال مادريد باشد و بعد از برتري 5 بر يک 
آنها در مجموع دو ديدار سوپرکاپ، حتي جرارد پيکه نيز براي اولين بار 
در طول دوران حرفه اي خود اعتراف کرد که مادريدي ها از آنها برترند و 
واقعاً هم اينگونه بود، اما مشخص بود که مصاحبه پيکه تنها در راستاي 
تحريک انگيزه همبازيانش بعد از سپري کردن تابستاني دشوار و جدايي 
نيمار، عدم موفقيت در ثبت قرارداد با وراتي و کوتينيو و همچنين فاش 

شدن عدم تمديد قرارداد ليونل مسي تا آن مقطع است. 
 در حالي که اين طوفان رخ داد، ارنستو والورده آرامش خود را حفظ کرد. 
از همان زماني که سرمربي سابق بيلبائو به جاي لوييس انريکه هدايت 
بارسا را بر عهده گرفت، س��ؤالات فراواني از جمله اينکه او مي تواند در 
باشگاه بزرگي مانند بارسا موفق باشد، شنيده شد. حالا پاسخ قطعاً مثبت 
است. به رغم تمام مشکلات بلوگرانا در پيش فصل و مصدوميت نابهنگام 
عثمان دمبله در همان هفته هاي ابتدايي، والورده شروع به ساختن تيمي 
تأثيرگذار کرد، اگرچه گاهي اوقات نمايش هاي بارسا فوق العاده نبود، اما 

اين نيز پشت نتايج درخشان اين فصل خيلي به چشم نيامد. 
 بارساي ارنستو بيشتر تيمي عملگراست تا اينکه به ارائه بازي زيبا مشهور 
باشد؛ پايه هاي تيم او از خط دفاعي مستحکم آغاز شده و بعد از آن چهار 
هافبک به طور مداوم در فضا رقبا را پرس مي کنند و در خط حمله با وجود 
غيبت دمبله و دوري گاه و بيگاه سوارز از دوران اوج با حضور ليونل مسي 
بارسا هميشه تيمي خطرناک است و پائولينيو نيز با اضافه شدن به موقع 
از خط مياني به حمله، تهديدي اضافي براي رقبا به حساب مي آيد. با اين 
روش، بلوگرانا در برخي موارد نيز نمايش چشمگيري داشته، اما بازي 
ابتداي هفته آنها در برنابئو با ارائه يک ب��ازي فوق العاده و تحقير کردن 
رقيب ديرينه، باعث ش��د هواداران بارس��لونا در نيمه دوم سال 2017 

خوشحال ترين طرفداران فوتبال لقب گيرند. 
 پيروزي هاي 2 بر 6، 3 بر 4، 4 بر صفر و 3 بر صفر در سال هاي اخير و کسب 
سه برد متوالي در برنابئو براي اولين بار در تاريخ نشان داد که حقيقتاً هيچ 
دليلي براي بروز هراس در اردوي کاتالان ها از رقيب مادريدي وجود ندارد. 
بعد از آنکه نيمه اول با نمايش بهتر بارسا و يک پنالتي گرفته نشده براي آنها 
به اتمام رسيد، لوييس سوارز به بهترين نحو در ابتداي نيمه دوم ضدحمله 
ديدني بارسا را تبديل به گل کرد و اخراج دني کارواخال به خاطر خطاي 
هند باعث شد تا لئو مسي زننده دومين گل تيمش لقب گيرد. با گل دقايق 
پاياني الکس ويدال، حالا و در آستانه کريسمس بارسلونا 9 امتياز از تيم دوم 
بيشتر دارد، اگرچه يک بازي به علت حضور رئال مادريد در جام باشگاه هاي 
جهان از کهکشاني ها بيشتر دارد، اما 14 امتياز نيز از رقيب پايتخت نشين 
خود پيش افتاده است. بعد از فتح جام باشگاه هاي جهان، مادريدي ها از 
بارسا خواستند به علت کس��ب افتخاري ديگر در ابوظبي براي آنها گارد 
افتخار بکشد، اما شکست برابر بارسا باعث شد رئال مادريد دوباره به دنياي 
واقعيت بازگردد. درست است که تيم زيدان با فتح پنج جام سالي رؤيايي 
را سپري کرد، اما پيروزي شنبه باعث شد بارساي والورده سال 2017 را در 

بالاترين سطح ممکن به پايان برساند. 
   بارسلوناي متفاوت در نيم فصل دوم 

با اين حال ارنس��تو والورده پس از رقم زدن يک نيم فصل باشکوه، حالا 
چالش هاي جديد و البته دش��واري در پيش دارد. بارسلونا پس از همه 
مشکلاتي که در تابس��تان داش��ت؛ از جدايي نيمار بگيريد تا مسائل و 
رويدادهاي سياسي کاتالونيا، نيم فصل اول را به بهترين نحو ممکن به پايان 
رساند و اجازه نداد تيمش از هم بپاشد. آبي اناري ها در حالي سال جديد را 
آغاز مي کنند که شانس نخست قهرماني لاليگا هستند و در کوپادل ري و 
ليگ قهرمانان اروپا نيز شانس خوبي دارند، هرچند که کار به معناي واقعي 
کلمه دشوار است.  بارسا همچنان خواهان تقويت ترکيبش است، در حالي 
که شواهد حاکي از غيرممکن بودن خريد کوتينيو در ژانويه است. البته 
گزينه هاي ديگري چون نبيل فکير، گورتسکا، آرتور ملو، اوزيل و حسام 
عوار هم روي ميز قرار دارند. از طرفي، خاوير ماس��کرانو هم از تيم جدا 
مي شود تا خريد يک مدافع جديد قطعي شود، مدافعي که نامش يري 
مينا خواهد بود. مگر اينکه باشگاه مدافعي باتجربه پيدا کند که کمي بعيد 
به نظر مي رسد. البته بارسا به دنبال فروش آردا توران هم هست، بازيکني 
که جدايي اش مي تواند کمي از بار سنگين پرداخت دستمزدها را کاهش 
دهد. با تمام اين تفاسير، بايد منتظر يک بارساي متفاوت باشيم که قطعاً 

والورده را مجبور به ايجاد تغييراتي خواهد کرد.

ليدرهاجادهصافکنهاي
مديرانناکارآمد

علاقه مندان به فوتبال ايران حتماً به ياد دارند كه امير قلعه نويي در 
زمان سرمربيگري استقلال در مواجهه با سؤالي در نشست خبري 
با ايما و اشاره »علي« را صدا زد و با چش�م هايش فرماني براي ليدر 
اس�تقلال صادر كرد. همه هم فهميدند كه معني اشاره هاي چشم و 

ابروي قلعه نويي چه بود.
هرچند که چند س��الي از اين ماجرا مي گذرد، اما آن حرکت نش��ان از 
مسائل پشت پرده اي داشت که فوتبال ايران از آن غافل بود. بحث سلطه 
ليدرها در فوتبال باش��گاهي و  نفوذ آنها در بدنه مديريتي باشگاه ها به 
گونه اي است که حالا حتي در تصميم گيري ها نيز دخالت مي کنند. حالا 
اما مسئله از ارتباط يک س��رمربي با يک ليدر فراتر رفته و ليدرها دايره 

فعاليت شان را تا حد مديريت باشگاه ها نيز افزايش داده اند.
   مي روي يا ليدرها را صدا بزنم

شنيدن حرف هاي نماينده مجتبي زارعي، بازيکن سابق پرسپوليس که 
براي مطالبه حق و حقوق عقب افتاده اين بازيکن به سراغ علي اکبر طاهري، 
مديرعامل سابق پرسپوليس رفته بود، بسيار جالب است. فرهاد شيباني 
مي گويد: »مدت ها نامه نوش��تيم و جواب نگرفتيم، حتي حاضر شديم 
ميزان قابل توجهي از طلب 220 ميليوني را در دوران رويانيان به باشگاه 
ببخشيم، ولي آنها هر روز جري تر شدند تا جايي که به زارعي گفتند 40 
ميليون مي دهيم که من قبول نکردم. طاهري مديرعامل پرسپوليس وقتي 
اصرارهاي ما را ديد از ما خواست جايي را براي دزدي معرفي کنيم و بعد هم 

با حالتي عجيب خطاب به من گفت مي رويد يا بگويم ليدرها بيايند.«
   قصور مديران و مربيان

حقيقت تأسفباري است که فوتبال ايران امروز شاهد حضور گسترده جماعتي 
به نام ليدر در باشگاه هاست، جماعتي که ظاهراً طي تمام اين سال ها تبديل 
به اهرم هاي فشاري براي مربيان و حتي مديران در برابر مخالفان، منتقدان يا 
حتي طلبکاران شده اند. افرادي که اگر از تعداد محدود تحصيلکرده و عاشقان 
فوتبال در بين شان بگذريم، به بخش قابل توجهي از آنها مي رسيم که نه سواد 
آنچناني دارند و نه از جايگاه اجتماعي مناسبي برخوردارند و بيشتر شبيه 
بزن بهادرهايي هستند که حاضرند به خاطر چند هزار تومان پول و حضور در 
کنار مديران و مربيان فوتبال هر کاري انجام دهند. البته نبايد از قصور مديران 

و مربيان در ميدان دادن به اين جماعت نيز به سادگي گذشت.
   از سفرهاي خارجي تا لگدپراني

ليدرها طي سال هاي گذشته قدرتي در فوتبال براي خود دست و پا کرده اند 
که کمتر کسي مي تواند آن را تصور کند. به جرئت مي توان گفت که امروز 
ليدر در فوتبال ايران تنها يک مشوق نيست. آنها در تصميم گيري هاي باشگاه 
دخالت دارند، در سفرهاي خارجي سهميه هاي مشخصي مي گيرند و اينقدر 
به مراکز تصميم گيري باشگاه ها نزديک شده اند که به قول معروف از مديران 
آتو در اختيار دارند و کسي به راحتي نمي تواند آنها را از فوتبال دور کند. اين 
معضل به خصوص در دو تيم پرسپوليس و استقلال به عنوان پرهوادارترين 
تيم هاي فوتبال ايران بيشتر ديده مي شود. مسئله اي که گفتيم مربوط به 
امروز و ديروز نيست، اما طي چند سال گذشته پررنگ تر از قبل شده است. به 
عنوان مثال حضور برخي ليدرهاي پرسپوليس در سفرهاي خارجي و حتي 
شخصي در کنار مديرعامل سابق پرسپوليس جاي هيچ توجيهي  ندارد، 
مگر نزديکي بيش از حد آنها به مديريت پرهوادارترين باشگاه فوتبال ايران، 
مديريتي که در مواقع ضروري از آنها به عنوان ابزار زور و اهرم فشار استفاده 
مي کرد.  براي مشخص شدن اين مس��ئله بهتر است مثال ديگري بزنيم. 
هواداران استقلال حتماً اتفاقي را که يکي، دو سال قبل براي فرزاد مجيدي، 
سرپرست اين تيم افتاد به خاطر دارند. مجيدي به عنوان يک مسئول در 
باشگاه تيم استقلال مورد ضرب و شتم ليدر باشگاه قرار گرفت، همان ليدري 
که دائماً در کنار مديريت باشگاه ديده مي شود و حضوري مداوم در باشگاه 
دارد. همان ليدري که در فيلم هاي پخش شده حتي به خود اجازه مي دهد 
دوربين عکاسان را بگيرد تا صحنه اي از او پخش نشود. جالب تر اينکه مجيدي 

از استقلال رفت، اما جناب ليدر باقي ماند و کارش را ادامه داد.
    

طبيعي است که آنها همه جا حضور داشته باشند و از آن طبيعي تر اينکه از 
حضور در کنار مديران و مربيان هم به همه چيز برسند. آنها جزئي از فوتبال 
فاسدي هستند که نبودشان باعث ضعف مديران ناکارآمد و برخي مربيان 
نابلد فوتبال مي شود. ليدر امروز در فوتبال ايران معنايي فراتر از بوقچي 
ديروز را دارد. ليدر يعني اينکه کسي حق مخالفت ندارد، يعني کسي نبايد 
سراغ مطالباتش برود و کسي هم نبايد خلاف ميل آنها رفتار کند که اگر 
چنين ش��د يا مدير فرمان به دخالت آنها مي دهد يا مربي با اشاره به آنها 

مي فهماند که مخالف را ساکت کند.

هفتهسيزدهمليگواليبالامروزبرگزارميشود
هفته دوم دور برگشت ليگ واليبال امروز پيگيري مي شود. در نخستين 
مسابقه هفته س��يزدهم ليگ واليبال، از س��اعت 15 تيم بانک سرمايه 
صدرنشين ميزبان رعد پدافند کاشان تيم انتهاي جدولي اين رقابت هاست. 
تيم شهرداري تبريز ميزبان نارنجي پوشان سايپاست. مسابقه تيم هاي 
پيکان و شهرداري ورامين نيز از ديگر بازي هاي حساس هفته سيزدهم 
ليگ برتر واليبال است. تيم کاله هم اين هفته ميزبان هاوش گنبد است. 
شاگردان محمد وکيلي، سرمربي تيم شمس در هفته سيزدهم ليگ برتر 
به مصاف شهرداري اروميه مي روند. تيم خاتم اردکان هم در آخرين بازي 

به مصاف تيم ساري 21 امتيازي مي رود. 
------------------------------------------------------------
مهديهاشميبرايرياستکميتهمليالمپيکثبتنامکرد

رئيس پيشين فدراسيون تيراندازي در انتخابات رياست کميته ملي المپيک 
ثبت نام کرد. سيدمهدي هاشمي در چهارمين روز ثبت نام براي حضور در 
انتخابات کميته ملي المپيک فرم هاي ثبت نام در انتخابات رياست کميته 
ملي المپيک و همچنين عضويت در هيئت اجرايي اين کميته را تکميل کرد. 

پيش از اين رباب شهريان نيز براي پست نايب رئيسي ثبت نام کرده بود. 

بايدپايدولتراازروياروييورزشي
بارژيماشغالگربيرونکشيد

باي��د با ديپلماس��ي پي��ش بروي��م. جاي 
تعج��ب دارد مس��ئولان ورزش در قضيه 
کشتي نگرفتن کشتي گير ايراني با حريف 
صهيونيست باعث تشديد مشکل شدند. ما 
بايد از اين موضع گيري خارج شويم و طوري 
پيش برويم که مجامع و مسئولان بين المللي 
ورزش به خصوص کميته بين المللي المپيک 
قانع شوند که ورزش��کار ما بنا بر اعتقادات 
شخصي نخواسته مقابل حريف اسرائيلي 
قرار بگيرد، اما قطعاً اگر با اين وضعيت و مخالفت علني پيش برويم، محروم 
خواهيم شد. بايد از اين زاويه وارد شويم که ورزشکار بنا به اعتقادات شخصي 
خود تمايلي به مبارزه با ورزشکار اين رژيم نداشته، چراکه در تمام بندهاي 
المپيک مخصوصاً در بحث همبستگي، بحث عقايد افراد بسيار مهم است و 
جزو حقوق شهروندي محسوب مي شود. بنابراين نمي توانند فرد را به دليل 
استفاده از حق شهروندي خود توبيخ يا حتي محروم کنند. در واقع بايد پاي 
دولت را از مبارزه نکردن با ورزش��کاران اسرائيلي بيرون بکشيم. از طرفي 
کميته بين المللي المپيک در اغلب م��وارد عليه ايران موضع گيري کرده 
است. متأسفانه در گذشته IOC به دنبال حذف کشتي از المپيک بود، چون 
يکي از نقاط قوت ايران در المپيک کشتي است، هرچند اين مسئله با تلاش 
فراوان به سود ما تمام شد، اما حقيقت اين است که ما از بابت نداشتن کرسي 
بين المللي هم ضربه مي خوريم. ايران جايگاه خود در IOC را به راحتي از 
دست داده و متأسفانه عزمي در دولت وجود ندارد تا مجدداً اين کرسي را به 
دست آورد، چراکه از افرادي براي رياست کميته ملي المپيک نام مي برند که 
جايگاهي در دنياي ورزش ندارند. به لحاظ همبستگي در IOC، اين مسائل 
بسيار مهم است و بايد افرادي را براي رياست کميته ملي المپيک انتخاب 
کنيم که در دنيا داراي جايگاه باشند. ورزشکاران المپيني ما بهترين گزينه 
هستند و شانس بسياري دارند. ما بايد از افرادي استفاده کنيم که شانس 

زيادي براي کسب کرسي در IOC داشته باشند.
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

کيميابهبازيهايآسياييميرسد
زهرا سروي، نايب رئيس بانوان فدراسيون تکواندو ايران از احتمال 
بهبودي کيميا عليزاده پيش از زمان برگزاري بازي هاي آسيايي 
2018 خبر داد: »برنامه ريزي فدراسيون براي کيميا، بازي هاي 
آس��يايي 2018 جاکارتا بود و روند بهبودي او هم خيلي خوب 
پيش رفته اس��ت و احتمالاً بتواند زودتر از بازي هاي آسيايي به 

روند معمول خود بازگردد.«

سرپرست فدراسيون بسکتبال بحث ناپديد شدن چند جام ملي را 
تکذيب کرد و به دوستداران اين رشته اطمينان داد که جاي جام ها 
امن است. در حالي که قرار است انتخابات فدراسيون بسکتبال 23 
دي ماه برگزار شود، نصرالله پريچهره تمام تلاشش را مي کند تا آرامش 
در اين رشته دانشگاهي حاکم باشد. پريچهره براي انتقال جام هايي 
که تا پيش از اين در دفتر محمود مشحون بوده به سالن اجتماعات 
آزادي دلايلي را مطرح کرده است: »دبير فدراسيون جام ها را با دقت 

بس��ته بندي کرد و به سالن اجتماعات س��الن آزادي فرستاد. چند 
ويترين هم خريداري شده تا به نوعي موزه افتخارات بسکتبال را در 
آنجا داير کنيم. براي حفظ آرامش بسکتبال در آستانه انتخابات، قصد 
پيگيري حقوقي اين خبر کذب را نداريم.«  اين در حالی است که پيش 
از اين شايعه شده بود که تعدادی از جام های بسکتبال هنگام جابجايی 
صورت گرفته به سرقت رفته و سرنوشت آن نامعلوم است، ادعايی که 

البته با تکذيب سرپرست فدراسيون روبرو شده است.

حمايتبوکسورايرانيازمردمفلسطين
مبين عباسي، بوکسور اهل مياندوآب که هفته گذشته در مسابقات 
بين المللي بوکس آذربايجان در قالب تيم ملي حضور داشت با قرعه 
رويارويي با ورزشکاري از اسرائيل مواجه شد و براي حمايت از مردم 
فلسطين از حضور در مس��ابقات انصراف داد. عباسي با اشاره به 
تصميمش گفت: »کشوري به نام اسرائيل نمي شناسم که بخواهم 

با ورزشکارش هم مسابقه بدهم.«

رقابتبهرامشفيعبا3کانديدا
انتخابات فدراسيون هاکي امروز و با حضور چهار کانديدا برگزار 
مي شود. مجمع انتخاباتي اين فدراسيون در حالي برگزار مي شود 
که نکته اصلي اين انتخابات حضور مجدد شفيع است. وي که از 
سال 84 روي صندلي رياست فدراسيون هاکي نشسته و به رغم 
بازنشسته بودن اما با تأييد وزارت ورزش در انتخابات شرکت کرد و 

برای ادامه حضورش در هاکی دورخيز کرده است.

جايجامهايبسکتبالامناست

فريدون حسن

پاسختماشاگرانعمانيبهتصميمترامپ
حمايت از مردم مظلوم فلسطين و مخالفت با تصميم دولت امريکا در انتقال 
سفارت اين کشور به بيت المقدس در ورزشگاه هاي فوتبال دنيا همچنان 
ادامه دارد. در تازه ترين موضع گيري هواداران عماني در ديدار فوتبال تيم 
کشورشان برابر کويت به حمايت از مردم مظلوم فلسطين پرداختند. در 
مسابقات فوتبال قهرماني کشورهاي عرب حاشيه خليج فارس هواداران 
تيم   ملي فوتبال عمان در ديدار برابر کويت با دست نوشته اي که به ورزشگاه 
آوردند به حمايت از مردم مظلوم فلسطين پرداختند و پيام آشکاري براي 
رئيس جمهور امريکا داشتند. در اين دست نوشته آمده بود که قدس، عربي 
است و به اين ترتيب آنها هم همدردي خود را با مردم فلسطين ابراز کردند. 

سعيد فائقي

 معاون سابق سازمان تربيت  بدني

کيسهدوختنميلياردرها
بهبهايورشستگيفوتبال

آشتي ملي در تکواندو کليد خوردثوري، دومين رئيس فدراسيون بوکس شد شيوا نوروزي
   منهاي فوتبال

سعيد احمدیان
   گزارش

جهانبخشدرتيممنتخبليگهلند
لژيونر ملي پوش اي��ران در تيم منتخب 
نيم فصل نخس��ت ليگ اين کشور قرار 
گرفت. نيم فصل اول ليگ فوتبال هلند 
به پايان رسيده و در اين ميان تيم آلکمار 
با کسب 38 امتياز در رده سوم قرار گرفته 
است. عليرضا جهانبخش سهم به سزايي 
در موفقيت تيمش داشته است. مهاجم ايراني در نيم فصل ليگ 
هلند هش��ت گل به ثمر رس��انده و علاوه بر اين زمينه گل هاي 
زي��ادي را ب��راي هم تيمي هايش فراه��م کرده اس��ت. عملکرد 
درخشان جهانبخش در 19 هفته از رقابت ها تمجيد کارشناسان و 
منتقدان هلندي را نيز در پي داشته است. با پايان يافتن نيم فصل 
اول اسامي بهترين هاي هلند اعلام شده که نام لژيونر کشورمان 

نيز در تيم منتخب ديده مي شود. 

حسين ثوري به عنوان رئيس جديد فدراسيون بوکس انتخاب شد. مجمع انتخاباتي اين 
فدراسيون روز گذشته در آکادمي ملي المپيک برگزار شد و ثوري در رقابت با دو رقيب 
باقي مانده در انتخابات، 23 رأي را به خود اختصاص داد. اين در حالي است که روح الله 
حسيني نزديک ترين رقيب او 15 رأي و حسين فشي نيز تنها دو رأي کسب کردند. ثوري 
در حالي دومين رئيس فدراسيون بوکس بعد از انقلاب لقب گرفت که پس از پيروزي اش 
در انتخابات ح��رف از برطرف کردن چالش هاي موجود به مي��ان آورد و بر حمايت از 
سرمربي تيم ملي تأکيد کرد: »شاهد يک رقابت بين من و ساير دوستان بوديد 
که هر کدام از آنها از دلسوختگان اين رشته بودند. تا زمان برگزاري بازي هاي 
آسيايي 2۰1۸ جاکارتا هيچ تغييري در تيم   ملي ايجاد نمي شود. البته من به 
مربي خارجي اعتقاد دارم، اما نه در رده بزرگسالان بلکه بايد از مربيان خارجي 
در رده هاي پايه استفاده کنيم، زيرا ورزشکاران جوان قابل انعطاف هستند 
و مي توانند با دانش روز دنيا در ورزش بوکس تغيير شکل دهند و پيشرفت 
کنند. ما مربيان خوب داخلي نيز داريم که بدون ش��ک از آنها در مسير 

موفقيت تيم هاي ملي بزرگسالان استفاده خواهد شد. « 

رئيس فدراسيون تکواندو زودتر از آنچه انتظار مي رفت نشستي صميمانه با منتقدانش 
برگزار کرد. صبحانه کاري روز گذش��ته محمد پولادگر ب��ا اهالي تکواندو در محل 
فدراسيون، نويد روزهاي خوبي را در اين رشته المپيکي مي دهد. در سال هاي اخير 
بسياري از پيشکسوتان و مدال آوران تکواندو انتقادهاي تندي عليه عملکرد مديريتي 
پولادگر مطرح کرده بودند، اما رئيس فدراسيون پس از انتخاب مجدد در اين سمت، 

قول داد تا هرچه زودتر همدلي را به خانواده تکواندو بازگرداند. در نشست 
ديروز چهره هاي منتقدي چون مرتضي کريمي سرمربي اسبق تيم ملي 
و هادي ساعي پرافتخارترين ورزشکار ايران حضور داشتند. کريمي 
معتقد است پولادگر تغيير نگرش داده و ساعي نيز در گفت وگو با 
تسنيم بر اين ادعا صحه گذاش��ت: »اينکه حرف از تغييرات زده 
مي شود، يعني اينکه قبول دارند مشکلاتي وجود داشته و همه 
چيز گل و بلبل نبوده است. اگر واقعاً پولادگر پي برده که بايد در 
شيوه مديريت و رفتار خود تغييراتي ايجاد کند، يک قدم رو به 

جلو برداشته و مي شود به موفقيت اميدوار بود.«

فدراس�يون فوتب�ال و همچنين 
وزارت ورزش با توجه به پرونده هايي 
ك�ه ب�راي برخ�ي ميلياردرهاي 
فوتبالي در محاكم قضايي باز شده 
اس�ت، پس از اين بايد نس�بت به 
حضور ميلياردرهاي مشکل دار در 
باشگاهداري حساسيت هاي لازم 
را داشته باش�ند و پس از مشخص 
كردن اهليت شان درباره حضور اين 
افراد در فوتبال تصميم گيري كنند


